
Bestyrelsesmøde Ølholm USFO 

Dato: 25.11.19 
Tidspunkt: kl. 19.00-21.30  
Mødeleder: Formanden 
Referent: Mette 

Forplejning:  
Lotte H, Christian, Jeanette, Kim, Lotte M, Maria, 
Mette, Skolen 
 
Afbud fra: Jeanette og Line 

 

Punkter. 
Hvad handler punktet 
om, er der særlige 
ansvarlige, gæster?  
Orientering (O) 
Drøftelse (D)  
Beslutning (B)  

Tid Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, 
konklusion på beslutning, angivelse af evt. 
ansvarlig og evt. deadline.  

Godkendelse af referat  Referat er godkendt uden bemærkninger. 

Orientering 
Her under kort status fra 
madordning i skolen. Hvor 
mange bestillinger har der 
været uge 1? 
Henrik og Anette 

25 
min 

Madordningen - den første uge var der omkring 60 
menuer og anden uge omkring 80 menuer. Skolens 
forventning er omkring 100 menuer om ugen, hvilket 
er tilfredsstillende. Vi har fået spørgsmål fra forældre 
omkring tilbagebetaling ved barnets sygdom. Når 
bestillingen er afgivet torsdag, kan man ikke afbestille. 
Det er bestyrelsens beslutning, at bestilt mad ikke kan 
afbestilles, da indkøb er foretaget og skolen derfor har 
haft omkostningen. Det er ok, at skrive rundt, om en 
anden vil have/købe maden. Der skal dog gives 
besked til skolen om, at en anden skal have maden og 
afregning foregår ikke gennem skolen. 
 
Det er foreslået fra nogle forældre, at der også kan 
bestilles noget formiddagsmad til udlevering i den lille 
pause.   
 
Vi har ikke været omfattet af de almindelige regler om 
at søskende-rabat refunderes fra kommunen i 
børnehaven. Anette har lige fået besked om, at vi får 
refunderet på lige fod med andre børnehaver, hvilket 
kommer til at betyde ca. 60 t.kr. mere til køkkenet. 
 
Ved sygdom i køkkenet står Jørgen for at varme noget 
mad fra fryseren og personalet er selvfølgelig 
behjælpelig. 
 
Vi ser lige tiden an lidt endnu med at ansætte en 
ekstra i køkkenet og ser på Mettes tidsanvendelse. 
Mette er indstillet på lige at tage nogle ekstra timer til 
vi ser, hvordan det hænger sammen. 
 



Vi har ansat en ny pædagog i børnehaven. Hun starter 
1. december.       

Budget + ønsker fra 
bestyrelsen til 
evt.indkøb/renoveringer 
(blev også vendt i oktober) 
samt godkendelse af skole 
og børnehavens ønsker. 
O +D + B 
Henrik 

30 
min 

Overordnet set går det godt. 
 
Vi har afsat 100 t.kr. til børnehavens legeplads og 50 
t.kr. til alternative arbejdsmiljøer bla. på biblioteket. 
Herudover forventer vi, at overføre et par hundrede 
tusinde. Nogle forældre har foreslået, at der skulle 
indkøbes nye stole, men da ergoterapeuten siger, at 
de stole vi har - er de ergonomisk bedste - har vi 
besluttet blot at følge det meget opmærksomt mht til 
korrekt indstilling af de eksisterende stole og borde. 
Både de eksisterende stole og borde kan indstilles i 
højden. 
 
Vi afsætter penge i 2020 til cykelskur og evt lidt flere 
fliser til cykler nedenfor trappen. 

Status på to principper, 
vi arbejdede med før 
sommer.  
Hvordan arbejdes der med 
dem nu: 
Samarbejde med Tørring 
skole. 
Elevplaner. 
O 
Henrik 

15 
min 

Princippet om samarbejdet med Tørring er ikke rigtigt 
kommet videre. Henrik går videre med den og får aftalt 
med Pia, hvordan vi kommer videre med 
udmøntningen. 
 
Elevplaner er aftalt med lærerne - der skal ligge noget 
skriftligt i elevplanerne i december som grundlag for 
samtalerne. Det kan godt være at prosa-delen først 
ligger efter jul denne første gang. 

Godkendelse af princip 
for kostpolitik i BHV. 
B 
Lotte M + H 

10 
min 

Godkendt. (dog skal “starter” lige skiftes ud med 
“foregår”) 

Forplejning 
Lotte H 

5 
min 

Godkendt!!!!!!! 

Høringssvar ang. 
styrelsesvedtægterne. 
Hvilke tilføjelser eller 
kommentarer har vi? 
Hvem tager opgaven med 
at skrive et udkast til et 
høringssvar? 
D 
Maria 

30 
min 

Kun skoler med 0-5 kl kan anmode om fritagelse for 
elevrepræsentanter. Dette bør rettes til 0-6 kl, da det 
ikke giver mening med elevråd i og 
elevrepræsentanter i skoler med børn fra 0.-6. klasse. 
 
Skulle man lave valgperioden til 2 år - skræmmer man 
folk væk ved at man skal binde sig i 4 år. 
 
På kortmaterialet over skoledistrikter står “Langskov” - 
dette skal rettes til Ølholm. 
 
Kunne der afsættes lidt mere til at bestyrelsen kan få 
noget inspiration arbejdet og evt lidt belønning i 
forhold til mange timers arbejde. Ikke løn - men lidt 
penge til måske at gå ud at spise. 
 



Antal personer i bestyrelsen i skoler med USFO.  
 
Inddrage og høre forældre i kvalitetsrapport. 
 
Bemærkning til skolebus - hvad kan man forlange af 
børn. Skal der være et tilbud om at man ved en 
kortere afstand skal kunne betale sig fra buskørsel. 
 
Se Henriks punkter med input til hvor der er 
ændringer. 
 
Lotte og Maria tager opgaven med at skrive 
høringssvar.  
 
Vi drøftede, at det kunne være fedt at lave 
arrangementer en gang om året for forældre. Vi må 
tænke videre over denne.  

Den nye skolepolitik. 
Ud fra det som vi 
udarbejdede til sidste 
møde drøftelse om evt. 
tilføjelser, vi gerne vil have 
med, inden det sendes 
afsted. 
D 
Maria 

25 
min 

“stoppe med at måle” - slettes. Herefter sendes afsted. 

EVT. 
 

5 
min 

Kortlægning fra børnehaven er modtaget. Den 
kommer på som punkt næste gang. 
 
Kalenderfesten kommer på næste møde. 
 
Der er kommet kommentarer fra nye forældre om, at 
arrangementer meldes sent ud fx. skolefest og 
juleklippedag. Der sendes lige en besked ud i august 
med det datoer for det kommende års vigtige 
arrangementer. 
 
Næste møde skal vi drøfte, hvordan vi får folk til at 
give besked ved tilmelding til pasning i ferier.  

 

 

 


